

*Экономическое поведение белорусской молодёжи: социологический анализ: аннотация к дипломной работе / Владислав Викторович Миклашевич; Факультет философии и социальных наук, Кафедра социологии; науч. рук. Ю.Г. Черняк.*

*Ключевые слова:* белорусская молодёжь, виды экономического поведения, модели экономического поведения, государственное стимулирование экономического поведения, безработица, рынок труда, социологическое моделирование.

*Объектом* исследования является молодёжь Республики Беларусь, *предметом* – экономическое поведение белорусской молодёжи. *Цель* работы – анализ особенностей экономического поведения молодёжи Республики Беларусь.

*Полученные результаты.* 1. Рассмотрены основные подходы к изучению экономического поведения; 2. Выявлена сущность экономического поведения и его виды; 3. Определены факторы, детерминирующие экономическое поведение; 4. Выявлены особенности положения молодёжи Беларуси на рынке труда; 5. Описаны модели экономического поведения белорусской молодёжи; 6. Определена специфика государственного стимулирования экономического поведения молодёжи в Республике Беларусь.

*Economic behavior of the Belarusian youth: a sociological analysis: an abstract to the thesis / Vladislav Miklashevich; Faculty of Philosophy and Social Sciences, Department of Sociology; Sci. Hands. U. G. Chernyak.*

*Key words:* Belarusian youth, types of economic behavior, models of economic behavior, state stimulation of economic behavior, unemployment, labor market, sociological modeling.

*The object* of the study is the youth of the Republic of Belarus, *the subject* is the economic behavior of the Belarusian youth. The purpose of the work is to analyze the peculiarities of the economic behavior of the youth of the Republic of Belarus.

*Results.* 1. The main approaches to the study of economic behavior are considered; 2. The essence of economic behavior and its types are revealed; 3. Factors determining economic behavior are determined; 4. The peculiarities of the situation of the youth of Belarus in the labor market are revealed; 5. Models of economic behavior of Belarusian youth are described; 6. Specificity of state stimulation of economic behavior of youth in the Republic of Belarus is determined.